
ZÁPIS Č. 7/ 2008(198) 
ZE ZASEDÁNÍ  AKADEMICKÉHO SENÁTU  VUT  KONANÉHO DNE  3. ČERVNA  2008   

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ OD 9:00 HODIN 
 
 
Přítomni: viz prezenční listina (celkem 15 členů AS VUT) 

Omluveni: Kvíčala/FaVU, Dalík/FAST, Škapa/FP, Vávrová/FCH,  
                                                   Spoustová/FaVU, Dub/FaVU,  

Neomluveni: Kareš/FA, Piovarči/FIT, Čechová/FSI 

Hosté: rektor Rais, prorektor Nový,  kvestor Kotek,  
                                                   RNDr. Lepková/CESA  
 

PROGRAM JEDNÁNÍ: 

1. Zahájení jednání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení zápisu ze zasedání AS VUT č. 6 ze dne 6. 5. 2008 
4. Informace rektora, prorektorů, kvestora a tiskové mluvčí 
5. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol 
6. Vyhlášení voleb do AS VUT pro funkční období říjen 2008 až říjen 2011 
7. Problematika KaM 
8.   Ekonomické záležitosti 

 Projednání záměru VUT vykoupit pozemky v lokalitě PPV 
 Žádost o projednání záměru odprodat část pozemku v lokalitě při ulici Hrnčířská v kat. 

území Brno-Ponava 
9.   Legislativní záležitosti 

 Dopis člena AS VUT Ing. arch. Mohelníka 
 Vnitřní předpisy FA – Volební a jednací řád AS FA 
 Různé legislativní záležitosti 

10.  Různé 
 Program výjezdního zasedání AS VUT, Skalský dvůr, 26. - 28. 6. 2008 
 Různé informace  

 
 

PRŮBĚH JEDNÁNÍ: 
 
1. ZAHÁJENÍ JEDNÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 

V zastoupení předsedy AS VUT doc. Dalíka, nepřítomného z důvodu účasti na konferenci, řídil jednání 
AS VUT místopředseda AS VUT doc. Hanáček, který zahájil jednání v 9:15 hod. Přivítal rektora Raise, 
prorektora Nového, přítomné hosty i členy AS VUT. Omluvil nepřítomnost prorektorů Jury, Kotoula, 
Švece a Fialy. Do funkce skrutátorů byly navrženy doc. Gescheidtová a doc. Lhotáková. 

Návrh usnesení AS č. 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory  doc. Gescheidtovou a doc. Lhotákovou. 
Hlasování: pro – 14  hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0  hlasů. 
 
 
2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ 

K navrženému programu zasedání nebyly vzneseny žádné připomínky. 

Program zasedání byl  AS VUT  schválen. 
Hlasování:  pro – 14  hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
3.  SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 6/2008 



K zápisu nebyla vznesena žádná písemná ani ústní připomínka. 

Návrh usnesení AS č.  2: 
AS VUT schvaluje zápis ze zasedání AS VUT č. 6/2008 konaného dne 6. května 2008. 
Hlasování:  pro – 14  hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

4.  INFORMACE REKTORA A PROREKTORŮ 

 Rektor Rais 
 Financování rozvojových projektů: VUT získá 100 mil. Kč – výše finančních prostředků odpovídá 

úrovni roku 2007, 
 probíhají jednání s představiteli Magistrátu města Brna o možnosti převodu akcií Technologického 

parku Brno na VUT, 
 návrh na udělení Zlaté medaile VUT J. Doležalovi/Honeywell za dlouholetou práci ve prospěch VUT 

bude projednán na zasedání Vědecké rady VUT,  
 pokračují klíčová jednání s předsedou AV ČR V. Pačesem, aby se AV zapojila do projektu CEITEC a 

upustila od projektu Synchrotron; ředitelům 4 ústavů AV v Brně byl zaslán návrh dohody o spoluprá-
ci, resp. návrh závazků ústavů podporovat CEITEC. 

 
 

 prorektor Nový 
 Sdělil informace k problematice „Koleje a menzy“ ( viz. bod 7. programu zasedání AS VUT), 
 proběhla výstava návrhů architektonické soutěže na „Akademické náměstí“; výstava bude demonto-

vána dnes 3. 6. 2008 ve 14:00 hod. 
  
 
5. INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL  

RNDr. Krupková informovala o programu jednání 8. Sněmu RVŠ konaném dne 22. 5. 2008: 1. Zahájení; 
2. Zpráva o činnosti předsednictva RVŠ v období únor – květen 2008; 3. Vystoupení hostů; 4. Změna 
Statutu RVŠ; 5. Projekty Fondu rozvoje vysokých škol pro r. 2009; 6. Ekonomické informace; 7. Stav 
přípravy Bílé knihy terciárního vzdělávání; 8. Příprava novely zákona č. 130/2002 Sb., o podpoře vý-
zkumu a vývoje; 9. Zprávy ze Studentské komory RVŠ; 10. Různé. Zápis z jednání sněmu je uveden na 
www stránkách:  http://www.radavs.cz/index.php?oblast=17

RNDr. Krupková v souvislosti s prezentací materiálu projednávaného na sněmu „Příprava novely zákona 
č. 130/2002 Sb., o podpoře výzkumu a vývoje“ poukázala na některé důležité stati: Reforma systému 
výzkumu, vývoje a inovací v ČR, Vyvolaná změna zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a Orien-
tační harmonogram přípravy novely zákona č. 130/2002 Sb. Novela zákona č. 130/2002 Sb. předpokládá 
přechod financování výzkumných záměrů na institucionální financování výzkumných organizací dle vá-
hovaných výsledků, poskytovateli finančních prostředků by měly být pouze GAČR a TAČR. Novela 
předpokládá, že specifický vysokoškolský výzkum bude výzkum prováděný studenty při uskutečňování 
akreditovaných doktorských studijních programů, který je bezprostředně spojen s jejich vzděláváním 
a má se jednat o účelovou podporu. V textu návrhu novely je specifikováno, co se rozumí výzkumnou 
organizací: určitý subjekt, např. vysoká škola nebo výzkumný ústav bez ohledu na právní formu nebo 
způsob financování, jehož hlavním účelem je provádět základní výzkum, aplikovaný výzkum nebo expe-
rimentální vývoj a šířit jejich výsledky prostřednictvím výuky, publikování nebo převodu technologií; 
veškerý zisk je zpětně investován do těchto činností nebo šíření jejich výsledků nebo do výuky. 

RVŠ se také mimo jiné zabývala problematikou financování a rozpočtu veřejných vysokých škol, členové 
RVŠ měli k dispozici materiál informující o jednání Reprezentativní komise. Z důvodu, že návrh roz-
počtu vysokých škol na rok 2009 a střednědobý výhled rozpočtu vysokých škol na léta 2010 a  2011 tak,  
jak byl předložen  ministerstvem financí, nezajišťuje financování veřejných vysokých škol v takové reál-
né výši, jako v tomto roce, dochází ke stagnaci, popř. poklesu reálné výše financování VŠ, a to hlavně 
v oblasti vzdělávací činnosti, dochází k růstu deficitu rozpočtu VŠ, který by beze změny střednědobého 
výhledu dosáhl v r. 2011 částky vyšší, než 4 mld. Kč. V konečném důsledku by to znamenalo zřejmý 
pokles kvality výchovného procesu i vědecké činnosti na VŠ. Proto Sněm RVŠ přijal usnesení, ve kterém 
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požaduje zásadní změny rozpočtového rámce pro veřejné VŠ, které by vedly závazně k vyrovnání roz-
počtových prostředků na průměrnou evropskou úroveň (v % HDP). Sněm uložil předsednictvu RVŠ zin-
tenzívnit koordinované akce ve spolupráci s ČKR tak, aby v rozpočtu veřejných VŠ na rok 2009 byly 
plně započteny výkony VVŠ i oprávněné navýšení prostředků s ohledem na předpokládaný růst mezd 
a růst inflace. V tomto smyslu byla vypracována a zveřejněna tisková zpráva.  
V dalším usnesení sněm vyjádřil nesouhlas se skutečností, že příprava zákona o terciárním vzdělávání 
byla zahájena před ukončením diskuse o Bílé knize terciárního vzdělávání a požádal MŠMT, aby příprava 
zákona pokračovala až po ukončení zmíněné diskuse a za účasti reprezentací VŠ.  

Doc. Dalík pověřil doc. Hanáčka, aby předal informace o průběhu jednání Pracovní komise RVŠ - před-
sedové akademických senátů VŠ: V úvodu jednání pracovní komise zástupci Studentské komory RVŠ 
přednesli své stanovisko k BKTV, které má dvě části: Teze, obsahující doporučení SK na řešení řady 
důležitých problémů spojených s BKTV a Náměty. Závěrem navazující dlouhé diskuse byla dohoda, že 
členové komise podrobí přednesený dokument kritické analýze, jejímž výsledkem bude společné stano-
visko komise a SK RVŠ k té části BKTV, která se týká řízení VŠ. Dalším tématem jednání komise bylo 
složení Rady VŠ a způsob volby do RVŠ. Předseda AS MU přednesl svůj návrh, aby v RVŠ byla každá 
VŠ zastoupena jediným zástupcem. Svůj návrh zdůvodňoval tím, že takto zredukovaná RVŠ bude mno-
hem akceschopnější a zástupci VŠ budou silně angažováni na činnosti RVŠ, neboť se budou účastnit jed-
nání RVŠ každý měsíc a budou mít, jako jediní zástupci svých VŠ, i dobrou motivaci pro tuto práci. 
V souvislostí s blížícími se volbami do RVŠ bylo v diskusi zdůrazňováno, aby VŠ volily zástupce, kteří 
jsou dobře obeznámeni s rolí akademických senátů a jsou schopni i ochotni v RVŠ tvrdě pracovat ve pro-
spěch akademické samosprávy na VŠ.  

Závažnost výše uvedené problematiky projednávané RVŠ byla projednávána na EK AS VUT a byla  pod-
nětem pro přijetí usnesení EK  AS VUT.  

Usnesení EK AS VUT č. 3 ze dne 23. 5. 2008: 
EK AS VUT pověřuje zástupce VUT v RVŠ RNDr. Krupkovou a RNDr. Popelu, aby připravili krátkou a 
výstižnou informaci o současném stavu přípravy změn na VŠ (Bílá kniha a příprava zákona o terciárním 
vzdělávání a zákon o VaV – č. 130/2002 Sb.). Tato informace bude distribuována AO VUT formou e-
mailové zprávy, EK AS VUT žádá prorektora pro informatiku, aby umožnil hromadnou distribuci této 
zprávy.  

Po následné diskusi členů AS VUT schválil Akademický senát VUT toto usnesení EK jako své usnesení. 
 
Návrh usnesení AS č. 3: 
AS VUT ve shodě s vedením VUT pověřuje zástupce VUT v RVŠ RNDr. Krupkovou a RNDr. Popelu, 
aby připravili krátkou a výstižnou informaci o současném stavu přípravy změn na VŠ (Bílá kniha a pří-
prava zákona o terciárním vzdělávání a zákon o VaV – č. 130/2002 Sb.). Tato informace bude distribuo-
vána akademické obci VUT formou e-mailové zprávy. 
Hlasování:  pro – 15 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 
6. VYHLÁŠENÍ VOLEB DO AS VUT PRO FUNKČNÍ OBDOBÍ ŘÍJEN 2008 AŽ ŘÍJEN 2011 
 

 Schválení Harmonogramu voleb do AS VUT  

Návrh Harmonogramu voleb do AS VUT pro funkční období 2008 až 2011 byl rozeslán všem členům AS 
VUT e-mailem dne 23. 5. 2008. 

K předloženému návrhu  vznesl  připomínku Ing. Roupec, který uvedl, že harmonogram jednání AS FSI 
neumožňuje dodržení požadavku termínu jmenování zástupců FSI do volební komise VUT pro volby do 
AS VUT. Místopředseda AS VUT doc. Hanáček po krátké diskusi doporučil schválení harmonogramu 
voleb do AS VUT s tím, že v případě nutnosti mohou fakulty svolat mimořádné zasedání AS fakult, pří-
padně bude v měsíci srpnu svoláno zasedání AS VUT.  

 

Návrh usnesení AS č. 4 
AS VUT schvaluje Harmonogram voleb do AS VUT pro funkční období říjen 2008 až říjen 2011. 
Hlasování:  pro – 12 hlasů, proti – 1 hlas, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
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 Vyhlášení voleb do AS VUT  

 
Následovalo hlasování členů AS VUT o schválení usnesení týkajících se vyhlášení voleb do AS VUT. 
 
Návrh usnesení AS č. 5: 
Akademický senát VUT vyhlašuje volby do AS VUT pro funkční období říjen 2008 až říjen 2011.  
Hlasování:  pro – 13 hlasů, proti –0 hlasů, zdržel se hlasování – 1hlas. 
 
Návrh usnesení AS č. 6: 
Akademický senát VUT žádá akademické senáty fakult, aby jmenovaly své zástupce do volební komise 
VUT a jméno zástupce sdělily Kanceláři AS VUT na adresu cardova@ro.vutbr.cz do 24. 6. 2008.  
Hlasování:  pro – 11 hlasů, proti –1 hlas, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
 
Návrh usnesení AS č. 7: 
Akademický senát VUT vyzývá akademické senáty fakult FCH, FaVU a FA, aby předložily upravená 
znění svých vnitřních předpisů ke schválení Akademickému senátu VUT.  
Hlasování:  pro – 14  hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

7. PROBLEMATIKA KAM 

Předseda Dozorčí rady KaM prorektor Nový otevřel projednávání problematiky KaM. Informoval o zase-
dání Dozočí rady KaM, které se uskutečnilo v pondělí 19. května 2008. Dozorčí rada KaM se sešla, aby 
projednala žádost ředitele KaM Ing. Grulicha o zvýšení cen za ubytování od 1. září 2008. Byly předlože-
ny dvě varianty navýšení:  o 5,4 % a o 8 %. DR KaM si vyžádala dodatečné podklady zdůvodňující  nut-
nost navýšení cen za ubytování a poté se hlasováním přiklonila většinou hlasů k variantě navýšení cen za 
ubytování o 5,4 %. 

V následující diskusi členů AS VUT vztahující se nejen k problematice navýšení cen za  ubytování, vy-
stoupili zejména Ing. Hanušová, Ing. Polách, Bc. Donthová a Ing. Roupec. RNDr. Popela na základě in-
formací předsedy DR KaM prorektora Nového o přípravě zvýšení cen ubytování s ohledem na nedávné 
zkušenosti s reakcí akademické obce VUT na změny v cenách jídel KaM zdůraznil, že KaM jako servisní 
součást VUT a zejména její vedení musí nést plnou a přímou zodpovědnost za kvalitu informovanosti AO 
VUT ve všech oblastech činnosti KaM a nemůže se schovávat za doporučení a stanoviska DR KaM 
a rozhodnutí vedení VUT. Proto je nutné poučit se z jarní situace kolem petice a nejprve podrobně vy-
světlit a zdůvodnit navržené úpravy cen na www stránkách KaM.  

V závěru diskuse členové AS VUT doporučili, aby se celá šíře problematiky týkající se KaM, tj. včetně 
otázky stravování, hospodaření,  celkové  koncepce a strategie, řešila na základě dalších podrobnějších 
a upřesňujících informací. Po diskusi bylo přistoupeno k hlasování o schválení níže uvedeného usnesení. 
 
Návrh usnesení AS č. 8: 
AS VUT vysoce oceňuje úsilí DR KaM řešit věcně problémy KaM zejména ve spolupráci se zástupci 
studentů, nicméně žádá vedení VUT, aby případné rozhodnutí o zvýšení ceny za ubytování bylo realizo-
váno na základě jednání s AS VUT a podrobných informací o hospodaření a jednání o koncepci KaM.  
Hlasování:  pro – 10  hlasů, proti – 1 hlas, zdržel se hlasování – 3 hlasy. 
 
Dozorčí rada KaM předala Akademickému senátu VUT vyjádření ředitele KaM Ing. Grulicha 
k dokumentu „I. Setřídění připomínek KaM k okamžité nápravě“ (členové AS VUT obdrželi e-mailem 
dne 24. 4. 2008). EK AS VUT přijala na svém zasedání následující usnesení. 
 
Usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 23. 5. 2008: 
EK AS VUT požaduje, aby u všech akademickou veřejností zjištěných nedostatků (viz seznam předaný 
Dozorčí radě KaM dne 24. 4. 2008) odpovědný pracovník (ředitel) písemně uvedl, do kdy mají být od-
straněny a kdo za jejich odstranění odpovídá, a jakými opatřeními se předejde jejich opakování.  
 
Toto usnesení přijal AS VUT jako své usnesení: 
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Návrh usnesení AS č. 9: 
AS VUT požaduje, aby u všech, akademickou veřejností zjištěných, nedostatků (viz seznam předaný 
Dozorčí radě KaM dne 24. 4. 2008) odpovědný pracovník (ředitel) písemně uvedl, do kdy mají být od-
straněny a kdo za jejich odstranění odpovídá, a jakými opatřeními se předejde jejich opakování.  
Hlasování:  pro – 14  hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Dokument „II. Náměty otázek pro (interní i externí) kontroly“ byl podrobně projednán na zasedání EK 
AS VUT dne 23. 5. 2008, kde byl doplněn nový bod 3. Předseda EK AS VUT RNDr. Popela informoval 
členy AS VUT, že na dnešním zasedání EK před zasedáním senátu byl výše uvedený dokument II. 
podrobně projednán členy EK s kvestorem VUT, na základě diskuse se EK shodla na zjednodušující 
a vyjasňující úpravě bodu 5 a v závěru po  projednávaní jednotlivých bodů dokumentu bylo přijato usne-
sení: 
 
Usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 3. 6. 2008: 
EK AS VUT doporučuje předat dokument II. Náměty otázek pro (interní i externí) kontroly vedení VUT 
k dalšímu využití po zapracování připomínek a podnětů z diskuse na zasedání EK AS VUT. 
 
Toto usnesení bylo následně přijato jako usnesení AS VUT.  
 
Návrh usnesení AS č. 10: 
AS VUT doporučuje předat dokument „II. Náměty otázek pro (interní i externí) kontroly“ vedení VUT 
k dalšímu využití po zapracování připomínek a podnětů z diskuse na zasedání EK AS VUT. 
Hlasování:  pro – 13  hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

8. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 
Návrhy Záměru VUT v Brně vykoupit pozemky v lokalitě PPV a Záměru odprodat část pozemku 
v lokalitě při ulici Hrnčířská v kat. území Brno – Ponava byly AS VUT vedením VUT předloženy na 
zasedání AS VUT dne 22. 4. 2008 a rozeslány e-mailem dne 28. 4. 2008. Byly projednány ekonomickou 
i legislativní komisí AS VUT dne 29. 4. 2008 bez připomínek a se závěrem doporučit je AS VUT ke 
schválení. Vzhledem ke čtyřtýdenní předkládací lhůtě bylo nutné přijmout usnesení AS VUT ke schválení 
až na dnešním zasedání.  
 

 Projednání záměru VUT vykoupit pozemky v lokalitě PPV 
 

Návrh usnesení AS č. 11: 
AS  VUT nemá námitek proti záměru vykoupit pozemky v lokalitě „Pod Palackého vrchem“ dle žádosti 
kvestora č.j. 67/90310/08 ze dne 28. dubna 2008.  
Hlasování: pro – 13 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
 

 Žádost o projednání záměru odprodat část pozemku v lokalitě při ulici Hrnčířská v kat. území 
Brno –Ponava 

Návrh usnesení AS č. 12: 
AS VUT nemá námitek k záměru odprodat část pozemku v lokalitě při ulici Hrnčířská v kat. území Brno 
Ponava dle dopisu kvestora č.j. 63/90310/08 ze dne 22. 4. 2008.  
Hlasování: pro – 13 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů 

 

 
 Předložení Žádosti o projednání záměru vykoupit pozemky v lokalitě PPV 

Kvestor Kotek předložil na dnešním zasedání AS VUT písemnou žádost o projednání záměru vykoupit 
pozemky v lokalitě „Pod Palackého vrchem.“ Uvedená lokalita je v územním plánu města Brna definová-
na jako rozvojové území VUT v Brně a rozvojové území Technologického parku Brno. Kvestor podal 
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doplňující informace o možnosti čerpání a využití finančního úvěru v návaznosti na zpracované návrhy 
a varianty řešení nákupu pozemků. Materiál bude elektronicky rozeslán všem členům AS VUT a následně 
projednán v EK a LK AS VUT. 

 

 
9. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
 

 Dopis člena AS VUT Ing. arch. Mohelníka 

Členové AS VUT obdrželi e-mailem dne 26. 5. 2008 dopis Ing. arch. Mohelníka, který předal předsedovi 
AS VUT. V tomto dopise Ing. arch Mohelník upozorňuje na možné nelegitimní složení Akademického 
senátu Fakulty architektury a dále uvádí, že v souvislosti se závažností problému písemně oslovil předse-
du AS FA, doc. Ing. arch. Karla Havliše již dne 25. 11. 2007. Do této doby nebyla uvedená problematika 
dořešena. 
EK AS VUT na svém zasedání dne 23. 5. 2008 přijala usnesení, v němž žádá o prověření legitimity AS 
FA a do  usnesení zahrnula i ekonomické aspekty.  
 
Usnesení EK AS VUT č. 2 ze dne 23. 5. 2008: 
EK AS VUT žádá vedení VUT, aby nechalo prošetřit funkčnost a legitimitu složení Akademického senátu 
FA a rozhodnutí, která AS FA učinil od r. 2005, protože FA hospodaří v rozpočtovém provizoriu, tj. jako 
jediná nemá schválený rozpočet na r. 2008, a je jedinou fakultou, u které došlo k vážnému poklesu dotač-
ních prostředků oproti loňskému roku. 
 
Akademický  senát VUT přijal na základě usnesení EK AS VUT následující usnesení: 

Návrh usnesení AS č. 13: 
AS VUT žádá vedení VUT, aby nechalo prošetřit funkčnost a legitimitu složení Akademického senátu FA 
a nechalo prošetřit rozhodnutí, která AS FA učinil od r. 2005. Dále upozorňuje, že FA hospodaří 
v rozpočtovém provizoriu a jako jediná nemá schválený rozpočet na r. 2008. FA je jedinou fakultou, 
u které došlo k vážnému poklesu dotačních prostředků oproti loňskému roku. 
Hlasování:  pro – 14  hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

 
 Vnitřní předpisy Fakulty architektury  

Předsedkyně LK AS VUT doc. Lhotáková upřesnila stav rozpracovanosti vnitřních předpisů Fakulty ar-
chitektury: Nová znění Statutu FA a Jednacího řádu Vědecké rady FA byly s vyznačenými připomínkami 
LK AS VUT projednanými na minulém zasedání AS VUT dne 6. 5. 2008 (viz UAS 12) předány na zase-
dání LK AS VUT dne 16. 5. 2008 předsedovi AS FA doc. Havlišovi. Dokumenty opravené ve smyslu 
výše uvedených připomínek LK AS VUT byly zaslány předsedovi AS VUT doc. Dalíkovi a bezprostřed-
ně rozeslány všem členům AS VUT e-mailem dne 30. 5. 2008. Po jejich odsouhlasení na zasedání legisla-
tivní komise AS VUT mohou být na výjezdním zasedání AS VUT schváleny. Volební a jednací řád AS 
FA bude projednán na LK AS VUT a současně postoupen právnímu oddělení, aby byla vyjasněna připo-
mínka Ing, arch. Mohelníka, který upozornil na rozpor tohoto předpisu FA se zákonem o VŠ č. 111/1998 
Sb. 

Dále doc. Lhotáková podala informace z jednání LK AS VUT ze dne 16. 5. 2008, kterého se zúčastnili 
zástupci AS FA – předseda AS FA doc. Ing. arch. Havliš,  doc. Ing. arch. Kynčl a Ing. arch Knesl. Dále 
informovala o doplňovacích volbách do AS FA, které se uskuteční dne 19. 6. 2008. 

 

 

10. RŮZNÉ 

 Program jednání výjezdního zasedání AS VUT, Skalský dvůr, 26. – 28. 6. 2008 
 
1. Čtvrtek 19:00 – 20:00 : (Doc. Münsterová) Informace o novele zákona č. 130/2008 Sb. a o první 

verzi Bílé knihy terciárního vzdělávání (BKTV).  
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2. Čtvrtek 20:00 – 22:00 : (Doc. Dalík) Diskuse o perspektivách VUT ve všech zásadních oblastech 
(řídicí a legislativní, ekonomické a hodnotící, vědecké, pedagogické a aplikační, dislokační) včetně 
dopadu na akademickou obec, formulace konkrétních koncepčních závěrů. 

3. Pátek 8:30 – 10:00 : (RNDr. Popela, Ing. Roupec) Nová metodika hodnocení VaV a předpokládaný 
dopad na VUT. 

4. Pátek 10:15 – 11:45 : (Doc. Lhotáková) Shrnutí a zhodnocení výsledků činnosti AS VUT 
v legislativní oblasti v návaznosti na novelu zákona o VŠ z roku 2006 a na vznik vysokoškolského 
ústavu na VUT.   

5. Pátek 16:15 – 18:15 : (RNDr. Krupková) Mezifakultní výuka a výuka humanitních předmětů na 
VUT. 

6. Pátek 18:30 – 19:30 : (Ing. Kotek) Návrh strategie v oblasti investiční politiky v krátkém 
i dlouhodobém horizontu (Zásady aktualizace DZ VUT). 

7. Pátek 19:45 – 22:00 : Večeře, neřízená diskuse na aktuální témata, jednání komisí AS VUT a přípra-
va na zasedání AS VUT. 

8. Sobota 8:30 – 11:00 : Zasedání AS VUT. 
 
Předložená druhá verze programu výjezdního zasedání není konečná, program bude dále upřesňován. 
Změny je nutno provést tak, aby byla umožněna účast rektora Raise na důležitých jednáních.Další změny 
mohou nastat v souvislosti s možnostmi účasti ostatních členů vedení VUT. 

Návrh usnesení AS č. 14: 
AS VUT pověřuje předsedu AS VUT, aby spolu s předsedy obou komor a předsedy komisí, na základě 
časových možností vedení VUT, upravil  harmonogram výjezdního zasedání AS.  
Hlasování: pro – 13 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 

 
 Různé informace  

 Na základě diskuse, která proběhla ve věci přípravy zasedání ekonomické komise k jednání týka-
jící se rozpočtu pro CVIS – „blokace částky ve výši 3,4 mil. Kč,“ AS VUT přijal usnesení, kte-
rým pověřuje účastí na poradě kvestora  předsedu EK AS VUT RNDr. Popelu. 

Návrh usnesení AS č. 15: 
AS VUT pověřuje předsedu EK AS VUT, aby se účastnil porady kvestora s tajemníky fakult ve věci 
společného jednání EK s tajemníky a dalšími přizvanými hosty o rozpočtu CVISu. 
Hlasování: pro – 13 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

 

 AS VUT děkuje prorektoru Švecovi za uvolnění Ing. Tošovské pro zastoupení tajemnice AS 
VUT Cardové na dnešním jednání Akademického senátu VUT. 

 
 RNDr. Lepková pozvala členy AS VUT na 7. „ČESKÉ AKADEMICKÉ HRY - G2 KB BRNO 

2008, které se uskuteční ve dnech 14. 6. – 20. 6. 2008 ve sportovním areálu VUT v Brně PPV  
 
 

   
 
 

USNESENÍ PŘIJATÁ NA ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 7/2008 DNE  3. 6. 2008 
 

UAS č. 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory  doc. Ing. E. Gescheidtovou a doc. Ing. Z. Lhotákovou. 
 
UAS č. 2: 
AS VUT schvaluje zápis ze zasedání AS VUT č. 6/2008 konaného dne 6. května 2008. 
 
UAS č. 3: 
AS VUT ve shodě s vedením VUT pověřuje zástupce VUT v RVŠ RNDr. Krupkovou a RNDr. Popelu, 

 7



aby připravili krátkou a výstižnou informaci o současném stavu přípravy změn na VŠ (Bílá kniha a pří-
prava zákona o terciárním vzdělávání a zákon o VaV – č. 130/2002 Sb.). Tato informace bude distribuo-
vána akademické obci VUT formou e-mailové zprávy. 
 
UAS č. 4: 
AS VUT schvaluje Harmonogram voleb do AS VUT pro funkční období říjen 2008 až říjen 2011. 
 
UAS č. 5: 
Akademický senát VUT vyhlašuje volby do AS VUT pro funkční období říjen 2008 až říjen 2011. 
 
UAS č. 6:  
 Akademický senát VUT žádá akademické senáty fakult, aby jmenovaly své zástupce do volební komise 
VUT a jméno zástupce sdělily Kanceláři AS VUT na adresu cardova@ro.vutbr.cz do 24. 6. 2008.  
 
UAS č. 7:  
Akademický senát VUT vyzývá akademické senáty fakult FCH, FaVU a FA, aby předložily upravená 
znění svých vnitřních předpisů ke schválení Akademickému senátu VUT.  
 
UAS č. 8: 
AS VUT vysoce oceňuje úsilí DR KaM řešit věcně problémy KaM zejména ve spolupráci se zástupci 
studentů, nicméně žádá vedení VUT, aby případné rozhodnutí o zvýšení ceny za ubytování bylo realizo-
váno na základě jednání s AS VUT a podrobných informací o hospodaření a jednání o koncepci KaM. 
 
UAS č. 9: 
AS VUT požaduje, aby u všech, akademickou veřejností zjištěných, nedostatků (viz seznam předaný 
Dozorčí radě KaM dne 24. 4. 2008) odpovědný pracovník (ředitel) písemně uvedl, do kdy mají být od-
straněny a kdo za jejich odstranění odpovídá, a jakými opatřeními se předejde jejich opakování.  
 
UAS č. 10: 
AS VUT doporučuje předat dokument „II. Náměty otázek pro (interní i externí) kontroly“ vedení VUT 
k dalšímu využití po zapracování připomínek a podnětů z diskuse na zasedání EK AS VUT. 
 
UAS č. 11: 
AS  VUT nemá námitek proti záměru vykoupit pozemky v lokalitě „Pod Palackého vrchem“ dle žádosti 
kvestora č.j. 67/90310/08 ze dne 28. dubna 2008.  
 
UAS č. 12: 
AS VUT nemá námitek k záměru odprodat část pozemku v lokalitě při ulici Hrnčířská v kat. území Brno 
Ponava dle dopisu kvestora č.j. 63/90310/08 ze dne 22. 4. 2008.  
 
UAS č. 13: 
AS VUT žádá vedení VUT, aby nechalo prošetřit funkčnost a legitimitu složení Akademického senátu FA 
a nechalo prošetřit rozhodnutí, která AS FA učinil od r. 2005. Dále upozorňuje, že FA hospodaří 
v rozpočtovém provizoriu a jako jediná nemá schválený rozpočet na r. 2008. FA je jedinou fakultou, u 
které došlo k vážnému poklesu dotačních prostředků oproti loňskému roku. 
 
UAS č. 14: 
AS VUT pověřuje předsedu AS VUT, aby spolu s předsedy obou komor a předsedy komisí, na základě 
časových možností vedení VUT, upravil  harmonogram výjezdního zasedání AS. 
 
 
 
UAS č. 15: 
AS VUT pověřuje předsedu EK AS VUT, aby se účastnil porady kvestora s tajemníky fakult ve věci spo-
lečného jednání EK s tajemníky a dalšími přizvanými hosty o rozpočtu CVISu. 
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Příští zasedání AS VUT se bude konat v sobotu 28. 6.  2008 od 8:30 hodin 

v hotelu Skalský dvůr na Vysočině 
 
 
 
V Brně dne 13. června 2008  
 
 
 
 
 
 
     Petr Donth, v. r.                                                                                   Doc. Dr. Ing. Petr Hanáček, v. r. 
předseda SK AS VUT                                                                                     místopředseda AS VUT 
 
 
 
 
 
 
Zapsaly: Ing. Věra Tošovská a Jarmila Cardová 
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